
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 4
Holice

Č. 12 / 2024 04. 12. 2024 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ryšánek František, Ing. Štůla Jaroslav, Ing. Koch Jiří, Ing. Kovář Stanislav, Kapsia David,
Ing. Fojtík Tomáš, Ing. Kučera Martin, Kalinová Beáta, Bc. Šmída Miloslav

Neomluveni: Bc. Šváb František

Hosté: Grigárková, Valentík - ulice Holická
Světluše Kostrunková, Jolana Svobodová - Bílý Jeřáb
Iva Kalodová - Spolek pro Holický les
Jaroslav Šponar - SDH 

Z celkového počtu 10 členů se zúčastnilo 9, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Usnesení:
1) Žádost o vyjádření komise;  2) Informace o jednání předsedy komise s primátorem; 3) Čerpání prostředků
komise; 4) Akce "Polep stěn zastávky" a získávání reprodukcí historických fotografií na venkovní expozici 2025;
5) Závěry řešení požadavků komise; 6) Přehled společenských akcí v rámci plesové sezony 2025; 

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

3.1 Paní Grigárková a pan Valentík, ulice Holická
V souvislosti s dokončením stavby nového přemostění železničního koridoru upozornili komisi na problematické
skutečnosti a dopad stavby na okolí.

při zhutňování podkladních vrstev nájezdu na most došlo vlivem vibrací k poškození izolačních vrsteb rodinných
domů,
finální úprava nájezdu neodpovídá původně prezentované podobě v rámci stavebního řízení,
na obou stranách mostu není řešen přístup chodců k chodníku na mostě, veřejné osvětlení v ulici Holická
nenavazuje na úsek přemostění,
Správa železnic dlouhodobě svojí činností devastuje životní prostředí v této lokalitě, viz prostor u pivovaru a
okolí mostu.

Vyjádření KMČ: Majitelé nemovitostí v blízkosti mostu jsou účastníci stavebního řízení a proto je třeba
uplatňovat své stížnosti v rámci kolaudačního řízení. Investorem této akce byla Správa železnic, komise nebyla
účastníkem stavebního řízení, ani neobdržela informace o záměru na vědomí. KMČ bude požadovat uvedení do
původního stavu chodníku mezi mostem a ulicí Sladkovského, kde souběžně probíhala i přeložka parovodu.
Navazující investiční akcí bude v následujících letech rekonstrukce ulice Holická a Sladkovského, kde dojde na
vybudování veřejného osvětlení v celé délce ulice. KMČ zadá požadavek na vybudování chodníku k zajištění
bezpečného přístupu chodců na přemostění z obou stran v rámci rekonstrukce ulice.

3.2 Paní Kostrunková, Bílý Jeřáb, Paní Kalodová, Spolek pro Holický les a pan Šponar, starosta
SDH
Vzhledem k pracovnímu vytížení neměli možnost účastnit se srpnové schůzky k přípravě oslav Holice , proto
přicházejí až nyní. Společně navrhují uspořádat oslavy v prostorách sportovního areálu HFK formou zábavného



odpoledne a večerní zábavy. Společně s HFK zajistí organizačně tuto akci členky Bílého Jeřábu a starosta
SDH. Předseda komise již zajistil koncert souboru Hradišťan na plánovaný termín 13.9. a nyní ještě probíhají
jednání s Moravským divadlem. Konečné rozhodnutí bude dle výsledku jednání s odborem kultury a
Moravského divadla.
Spolek pro Holický les navrhuje uspořádat komentované procházky v Holickém lese a vysazení pamětního
stromu k výročí obce.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Účast zástupců Dopravního inspektorátu PČR na jednání komise - Předáno
Ořez dřevin - Předáno
Přemístění, vyčištění sloupkového rozvaděče - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 7/2024 ze dne 10. 07. 2024: Doplnění držáků na sáčky k odpadkových košům - Vyřešené
Zápis č. 7/2024 ze dne 10. 07. 2024: Dočasné dopravní značení zdůrazňující dáni přednosti v jízdě. - Před
uzavřením
Zápis č. 8/2024 ze dne 07. 08. 2024: Kontrola nákladních vozidel na ulici Hamerská - Vyřešené
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Dopravní značení v ulici E. Destinové - Před uzavřením
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Světelná křižovatka ulic Přerovská a Hamerská - V realizaci
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Vodorovné dopravní značení v ulicích Staškova a U Hřiště - Vyřešené
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Parkování na chodníku v ul. U Hřiště - Vyřešené
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Informační tabule - směrovky k parkovišti HFK - Vyřešené
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Přechod pro chodce v ulici Hamerská - Vyřešené
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Vodorovné dopravní značení Náves Svobody - Před uzavřením
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Omezení rychlosti v ulici Keplerova - Před uzavřením
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Přechod v ulici Keplerova - protismyková úprava - Před uzavřením
Zápis č. 9/2024 ze dne 04. 09. 2024: Komunikace mezi magistrátem a odborem dopravy krajského úřadu,
případně SSOK - Před uzavřením
Zápis č. 10/2024 ze dne 02. 10. 2024: Urgence odklizení autovraku na ulici Keplerova - Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Čerpání prostředků KMČ v roce 2024
Z prostředků na estetizaci bylo čerpáno:28 000 Kč na opravu památníku letců30 000 Kč na opravu vozovky za
areálem HFK 9 986 Kč úprava prostoru před hřbitovem202 361 Kč hrací prvky pro MŠ150 000 Kč příspěvek
KMČ na nový přístřešek zastávky MHD32 920 Kč polep stěn přístřešku k výročí Holice.
Z provozních prostředků komise bylo čerpáno v roce 2024:30 000 Kč příspěvek SDH10 000 Kč příspěvek Bílý
Jeřáb32 138 Kč vánoční osvětlení návsi6 050 Kč zemní práce v MŠ - konečná úprava 2 000 Kč příspěvek na
ples skautů5 000 Kč příspěvek Heřmánek - za využívání prostor1 500 Kč květinová výzdoba na oslavy2 807 Kč
roční poplatek WEB

5.2 Podklady pro instalaci venkovní výstavy fotografií z historie Holice
V rámci oslav 750. výročí Holice je záměrem komise realizovat venkovní výstavu reprodukcí historických
fotografií v prostoru na Návsi Svobody. Budou vytvořeny panely s potiskem reprodukcí fotografií pocházejících
částečně z archívu Vlastivědného muzea  a částečně od občanů Holice. Bohužel, od občanů se zatím nedaří
získat vhodné fotografie k naskenování. Z archívu Vlastivědného muzea bude získáno 33 reprodukcí fotografií a
pohlednic. Připravení těchto reprodukcí je zpoplatněno dle ceníku VMO částkou 3 300 Kč. Grafické zpracování
podkladů, tisk a instalace panelů je předjednáno ve společnosti Grapo.

5.3 Závěry řešení požadavků KMČ z jednání 4. září 2024 k otázce snižování negativních dopadů
dopravy na obyvatele v rámci městské části Olomouc - Holice.
Vyjádření odboru dopravy jsou uvedeny v předchozích zápisech z jednání komise (z října a listopadu). Schůzka
s krajským koordinátorem BESIP je odložena z důvodu pracovní neschopnosti předsedy KMČ.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Vyjádření k Spis. zn. S-SMOL/341189/2024/OMAJ/Ind
Žádot o vyjádření - výpůjčka nebo pacht části pozemku parc. č. 1924 pstatní plocha v k. ú. Holice u Olomouce,
obec Olomouc.

Usnesení:
Komise souhlasí s uzavřením smlouvy o výpůjčce části pozemku par. č.: 1924 za účelem údržby a výsadby
okrasné zeleně.

Komise souhlasí
Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0



7 Nové požadavky

8 Obecné informace

8.1 Schůzka předsedy KMČ s primátorem statutárního města Olomouce Mgr. Miroslavem
Žbánkem
Účastníci schůzky:

František Ryšánek - předseda komise městské části Holice
Mgr. Miroslav Žbánek - primátor města
Ing. Otakar Štěpán Bačák - náměstek primátora

Hlavní projednávaná témata:

Dopravní a průmyslová zátěž v HoliciPředseda KMČ František Ryšánek informoval o dlouhodobé
nespokojenosti občanů s narůstající zátěží způsobenou dopravou a průmyslem. Občané jsou vystaveni:

celodennímu hluku,
emisím prachu,
narůstající dopravě, zejména nákladních vozidel,
zápachu z výrobních procesů.

Komise městské části se opakovaně snaží dosáhnout realizace opatření ke zlepšení bezpečnosti, ochrany
zdraví a ochraně majetku občanů. Nicméně značná část požadavků komise byla odborem dopravy zamítnuta,
přičemž zamítnutí bylo zdůvodněno nesouhlasem Dopravního inspektorátu Policie ČR (DI PČR).
Návrh řešení:Pan primátor doporučil projednat klíčové problematické body s krajským koordinátorem BESIP,
Ing. Charouzem(Ministerstvo dopravy). Ten posoudí jednotlivé případy a předá písemnou zprávu vedení města,
na jejímž základě bude vedení města hledat konkrétní řešení.

Oslavy 750. výročí Holice (rok 2025)Předseda KMČ představil návrh uspořádat koncert na Návsi Svobody jako
součást oslav. Upozornil na dlouhodobý úpadek společenského života v Holici způsobený privatizací původních
kulturních prostor po sloučení s městem.

V současnosti má městská část k dispozici pouze školní tělocvičnu a prostory kostela, které poskytla církev.

Návrh řešení:Pan primátor navrhl, aby příprava oslav probíhala ve spolupráci s:

Odborem kultury,
Moravským divadlem,což by mělo zajistit dostatečné zázemí a kvalitu kulturních akcí.

Shrnutí a další kroky:

Projednání dopravních problémů a hlukové zátěže s krajským koordinátorem BESIP.
Spolupráce s odborem kultury na přípravě oslav 750. výročí Holic.
Pokračování v jednání s odbory města k nalezení dalších možností podpory pro městskou část Holice.

8.2 Přehled plesů
Komise byla oslovena odborem kultury, zda může poskytnou informace o přípravovanývh plesech v městské
části v roce 2025. Záměrem je vytvoření uceleného přehledu plesů v Olomouci a blízkém okolí. Podle dostupnýh
informací bude jediným plesem Skautský ples. Předseda osloví pořadatelský skautský oddíl o doplnění
informací.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 12 / 2024

Datum schválení zápisu: 26. 12. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ryšánek František



Zapsal/a:
Ryšánek František

Ověřil/a:
Ing. Kučera Martin


